

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-02-03-39]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 31, 2003 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 31 janvier 2003 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel
H. Buzelin
M. Feliciano
R. Gill
M. Kant
E. Mahant
I. Martin
G. Mianda
E. Raventós-Pons
S. Schoenfeld
D. Spring
D. Uritescu

F. Boudreau
D. Clipsham
Y. Frenette
A. Hopkins (Chair)
F. Kay
L. Marsden
D. Mazzeo
F. Mougeon
E. Roventa
C. Silva
C. Tatilon

P. Bourdin
X. de Vanssay
I. Gentles
M. Horn
M. Macaulay
J. Martel
K. McRoberts
P. Naini
J. Savary
D. Simeoni
M. Tatilon

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed everyone to the meeting. He also noted that there were 3 sets of supplementary documentation pertaining to items on the agenda for members to pick up at the door.

2. Minutes of the previous meeting

▪ December 13, 2002 – FC-02-03-32

The minutes were approved.
(Savary/Macaulay)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue à tous. Il note également que les membres peuvent prendre à la porte trois séries de documents relatifs aux points à l'ordre du jour.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 13 décembre 2002 – FC-02-03-32

Le procès-verbal est approuvé.
(Savary/Macaulay)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Principal's remarks

The Principal noted the following:

- Jean Charest will discuss the Future of Quebec-Canada Relations under a future Liberal Government on Thursday, February 13, 2003.
- This year's "John Holmes Memorial Lecture" will be delivered by Kim Campbell on March 12, 2003.
- The recipient of this year's Glendon Honorary Doctorate will be Right Honourable Adrienne Clarkson, Governor General of Canada.
- The "Strategic Plan" was being revised and will be available soon.
- A proposal to create "The Glendon School of Public Affairs" and "A Master's in Public Affairs" was currently being prepared. It will be circulated to PPC in anticipation of being before Council in February.

- Associate Principal (Academic)

F. Boudreau noted the following:

- A new bloc system for courses will be circulated to all the Chairs and Coordinators for their feedback.
- Special requests about final exams should be sent to her office.
- APPC will be holding its annual academic planning forum on Thursday, February 27 at 3:00 p.m. Members of the University community are invited to attend.

4. Communications et questions diverses

- Les remarques du principal

Le principal note que :

- Jean Charest prononcera un discours portant sur l'avenir des relations Québec-Canada dans un futur gouvernement libéral, le 13 février 2003.
- La conférence annuelle commémorative « John Holmes » sera donnée par Kim Campbell le 12 mars 2003.
- Le récipiendaire du doctorat honorifique pour cette année sera la Gouverneure générale du Canada, la très honorable Adrienne Clarkson.
- On revise actuellement le plan stratégique qui sera disponible bientôt.
- La création d'une École d'Affaires publiques à Glendon et d'une maîtrise en administration publique est actuellement en préparation. Cette proposition sera circulée auprès des membres du CDPU avant d'être présentée au Conseil en février.

- Principale adjointe (aux études)

F. Boudreau note que :

- Un nouveau système de blocs pour les cours sera circulé à tous les directeurs et coordonnateurs pour leurs commentaires.
- On doit lui faire parvenir les demandes spéciales pour les examens finals.
- Le forum annuel du CDPU se tiendra le jeudi 27 février à 15 h. La communauté universitaire est invitée à y assister.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- Changes to Degree requirements – Hispanic Studies – French version - [FC-02-03-27a]

The French version of the Changes to Degree Requirements in Hispanic Studies approved at the previous meeting was received by Council.

- Linguistics programme – [FC-02-03-33]

M. Kant presented the proposal contained in document FC-02-03-27.

D. Simeoni briefed Council on the rationale for the proposal, stating that the changes were intended to remove the anomaly that students were unable to have their course selection recognized as a General or Special Honours in Linguistics and Language Studies. He noted that he had extensive consultation with counterparts at the Keele campus and was able to obtain their support.

P. Bourdin commended D. Simeoni for the time he spent in preparation of the proposal and noted that he fully supported it. However, he proposed a slight amendment to the title, replacing the word “Studies” by “Science”. He was seconded by M. Macaulay.

Following discussion on the amendment, the question was called and the amendment was defeated (4/12/6).

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

- Changements aux exigences du programme – Études hispaniques (version française) [FC-02-03-27a]

La version française des changements aux exigences du programme en études hispaniques, approuvée lors de la séance précédente, est reçue par le Conseil.

- Programme de linguistique – [FC-02-03-33]

M. Kant présente la proposition contenue dans le document FC-02-03-27.

D. Simeoni parle brièvement de la raison d’être de la proposition, soulignant que les changements sont destinés à supprimer l’anomalie qui faisait que les étudiants ne pouvaient pas faire sanctionner leur cursus par un diplôme spécialisé général ou unidisciplinaire en Linguistique et science du langage. Il note qu’il a longuement consulté ses collègues du campus Keele et a obtenu leur soutien.

P. Bourdin remercie D. Simeoni pour le temps qu’il a passé à préparer la proposition à laquelle il accorde son appui total. Toutefois, il propose un changement mineur au titre : remplacer le mot « Studies » par « Science ». M. Macaulay seconde la motion.

Suite aux discussions concernant l’amendement, on passe au vote et l’amendement est rejeté (4/12/6).

Discussion of the proposal resumed and some minor amendments were made to the text. The question was then called and the proposal was **approved**.

On continue la discussion de la proposition et plusieurs changements mineurs sont apportés au texte. On passe ensuite au vote et la proposition est **approuvée**.

(b) Curriculum

M. Macaulay presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

- Computer Science – [FC-02-03-34]
- History – [FC-02-03-35]
- School of Women's Studies – [FC-02-03-36]

Senate Harmony Initiative 2002-2003
Consultation – [FC-02-03-37]

M. Macaulay presented the memo contained in document FC-02-03-37 received from Senate CCAS. She urged members to pay special attention to the proposals related to the Retention of Final Examination Question Papers and invite them to comment.

(b) Comité des programmes d'études

M. Macaulay présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- Informatique – [FC-02-03-34]
- Histoire – [FC-02-03-35]
- École des études des femmes – [FC-02-03-36]

Initiative d'harmonisation du sénat –
Consultation 2002-2003 – [FC-02-03-37]

M. Macaulay présente une note de service contenue dans le document FC-02-03-37 reçue du CCAS du sénat. Elle recommande aux membres de porter une attention toute particulière aux propositions concernant le maintien des questionnaires de l'examen final et les invite à donner leurs commentaires.

6. **New Business**

Motion re: Parking on the Keele Campus

The motion contained in document FC-02-03-38 was presented. Following discussion, the question was called and the motion **carried**.

7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 3:15 p.m.

6. **Affaires nouvelles**

Motion re : Stationnement au campus Keele

La motion contenue dans le document FC-02-03-38 est présentée. Suite aux discussions, on passe au vote et la motion est **approuvée**.

7. **Ajournement**

La séance est levée à 15 h 15